

၇။ စိတ္တသံယုတ္တံ

၁။ သံယောဇနသုတ္တံ

၃၄၃။ ဧကံ သမယံ သမ္ပဟုလာ ထေရာ ဘိက္ခု။ မစ္ဆိကာသဏှော ဝိဟရန္တိ အမ္မာဠကဝနေ။ တေန ခေါ ပန သမယေန သမ္ပဟုလာနံ ထေရာနံ ဘိက္ခုနံ ပစ္စာဘတ္တံ ပိဏ္ဍပါတပဋိက္ကန္တနံ မဏ္ဍလမာဠေ သန္နိသိန္နာနံ သန္နိပတိတာနံ အယမန္တရာကထာ ဥဒပါဒိ - “သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္ထာ နာနာပျုဉ္ဇနာ ဥဒါဟု ဧကတ္ထာ ပျုဉ္ဇနမေဝ နာန’န္တိ? တတြေ ကစ္စေဟိ ထေရေဟိ ဘိက္ခုဟိ ဧဝံ ပျာကတံ ဟောတိ - “သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္ထာ စေဝ နာနာပျုဉ္ဇနာ စာ”တိ။ ဧကစ္စေဟိ ထေရေဟိ ဘိက္ခုဟိ ဧဝံ ပျာကတံ ဟောတိ - “သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ ဧကတ္ထာ ပျုဉ္ဇနမေဝ နာန’န္တိ။

တေန ခေါ ပန သမယေန စိတ္တော ဂဟပတိ မိဂပထကံ အနုပ္ပတ္တော ဟောတိ ဧကနစိဒေဝ ကရဏီယေန။ အသောသိ ခေါ စိတ္တော ဂဟပတိ သမ္ပဟုလာနံ ကိရ ထေရာနံ ဘိက္ခုနံ ပစ္စာဘတ္တံ ပိဏ္ဍပါတပဋိက္ကန္တနံ မဏ္ဍလမာဠေ သန္နိသိန္နာနံ သန္နိပတိတာနံ အယမန္တရာကထာ ဥဒပါဒိ - “သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္ထာ နာနာပျုဉ္ဇနာ ဥဒါဟု ဧကတုထာ ပျုဉ္ဇနမေဝ နာန’န္တိ? တတြေကစ္စေဟိ ထေရေဟိ ဘိက္ခုဟိ ဧဝံ ပျာကတံ - “သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္ထာ စေဝ နာနာပျုဉ္ဇနာ စာ”တိ။ ဧကစ္စေဟိ ထေရေဟိ ဘိက္ခုဟိ ဧဝံ ပျာကတံ ‘သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ ဧကတ္ထာ ပျုဉ္ဇနမေဝ နာန’န္တိ။ အထ ခေါ စိတ္တော ဂဟပတိ ယေန ထေရာ ဘိက္ခု တေနပသင်္ကံမိ၊ ဥပသင်္ကံမိတွာ ထေရေ ဘိက္ခု အဘိဝါဒေတွာ ဧကမန္တံ နိသီဒိ။ ဧကမန္တံ နိသိန္နော ခေါ စိတ္တော ဂဟပတိ ထေရေ ဘိက္ခု ဧတဒဝေါစ - “သုတံ မေတံ, ဘန္တေ, သမ္ပဟုလာနံ ကိရ ထေရာနံ ဘိက္ခုနံ ပစ္စာဘတ္တံ ပိဏ္ဍပါတပဋိက္ကန္တနံ မဏ္ဍလမာဠေ သန္နိသိန္နာနံ သန္နိပတိတာနံ အယမန္တရာကထာ ဥဒပါဒိ - ‘သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္ထာ နာနာပျုဉ္ဇနာ ဥဒါဟု ဧကတ္ထာ ပျုဉ္ဇနမေဝ နာန’န္တိ။ ဧကစ္စေဟိ ထေရေဟိ

ဘိက္ခုဟံ ဧဝံ ဗျာကတံ - “သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္ထာ စေဝ နာနာပျုဉ္ဇနာ စာ”တိ။ ဧကစ္စေဟိ ထေရေဟိ ဘိက္ခုဟံ ဧဝံ ဗျာကတံ “သံယောဇန’န္တိ ဝါ, အာဂုသော, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ ဧကတ္ထာ ပျုဉ္ဇနမေဝ နာန’န္တိ။ “ဧဝံ, ဂဟပတီ”တိ။

“သံယောဇန’န္တိ ဝါ, ဘန္တေ, ‘သံယောဇနိယာ ဓမ္မာ’တိ ဝါ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္ထာ စေဝ နာနာပျုဉ္ဇနာ စ။ တေန ဟိ, ဘန္တေ, ဥပမံ ဝေါ ကရိဿာမိ။ ဥပမာယပိဓေကစ္စေ ဝိညူ ပုရိသာ ဘာသိတဿ အတ္ထံ အာဇနန္တိ။ သေယျထာပိ, ဘန္တေ, ကာဠော စ ဗလီဗဒ္ဒေါ သြဒါတော စ ဗလီဗဒ္ဒေါ ဧကေန ဒါမေန ဝါ ယောတ္ထေန ဝါ သံယုတ္တာ အဿု။ ယော န ခေါ ဧဝံ ဝဒေယျ - ‘ကာဠော ဗလီဗဒ္ဒေါ သြဒါ တဿ ဗလီဗဒ္ဒဿ သံယောဇနံ, သြဒါတော ဗလီဗဒ္ဒေါ ကာဠဿ ဗလီဗဒ္ဒဿ သံယောဇန’န္တိ, သမ္မာ န ခေါ သော ဝဒမာနော ဝဒေယျာ”တိ? “နော ဟေတံ, ဂဟပတီ! န ခေါ, ဂဟပတီ, ကာဠော ဗလီဗဒ္ဒေါ သြဒါတဿ ဗလီဗဒ္ဒဿ သံယောဇနံ, နပိ သြဒါတော ဗလီဗဒ္ဒေါ ကာဠဿ ဗလီဗဒ္ဒဿ သံယောဇနံ၊ ယေန ခေါ တေ ဧကေန ဒါမေန ဝါ ယောတ္ထေန ဝါ သံယုတ္တာ တံ တတ္ထ သံယောဇန”နံ တိ။ “ဧဝမေဝ ခေါ, ဘန္တေ, န စက္ခု ရူပါနံ သံယောဇနံ, န ရူပါ စက္ခုဿ သံယောဇနံ၊ ယဉ္စ တတ္ထ တဒုဘယံ ပဋိစ္စ ဥပ္ပဇ္ဇတိ ဆန္ဒရာဂေါ တံ တတ္ထ သံယောဇနံ။ န သောတံ သဒ္ဓါနံ... န ဃာနံ ဂန္ဓာနံ... န ဇိ ပုဂါ ရဿာနံ... န ကာယော ဖောဋ္ဌဗ္ဗာနံ သံယောဇနံ, န ဖောဋ္ဌဗ္ဗာ ကာယဿ သံယောဇနံ၊ ယဉ္စ တတ္ထ တဒုဘယံ ပဋိစ္စ ဥပ္ပဇ္ဇတိ ဆန္ဒရာဂေါ တံ တတ္ထ သံယောဇနံ။ န မနော ဓမ္မာနံ သံယောဇနံ, န ဓမ္မာ မနဿ သံယောဇနံ၊ ယဉ္စ တတ္ထ တဒုဘယံ ပဋိစ္စ ဥပ္ပဇ္ဇတိ ဆန္ဒရာဂေါ တံ တတ္ထ သံယောဇန”န္တိ။ “လာဘာ တေ, ဂဟပတီ, သုလဒ္ဓိံ တေ, ဂဟပတီ, ယဿ တေ ဂမ္ဘိရေ ဗုဒ္ဓဝစနေ ပညာစက္ခု ကမ တီ”တိ။ ပဌမံ။